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 ( Per a la tercera setmana de Quaresma)

 
Pilat, el governador romà, era un home sense entranyes, un buròcrata cruel i sanguinari. Va fer matar uns galileus i va barrejar la
seva sang amb la sang dels animals destinats als rituals del sacrifici. Mala entranya, cor pervers, poder despòtic i inhumà. Avui
podríem comparar-ho amb els responsables d’aquestes armes que porten urani empobrit, i que a mig termini provoquen càncers
terribles.

Però no era la única perversió d’aquell temps. N’hi havia un altra, ideològica, entre el poble d’Israel, que destrossava la gent,
sobretot els malalts, els pobres i a tots els que patien el despotisme i la injustícia. Era com el “pensament únic” actual que ens
diu que si una persona està a l’atur en el fons és per culpa seva. Doncs, de forma ben semblant pensaven que els mals, tota
mena de mal, era conseqüència del pecat. Qui era leprós, paralític, qui es moria de gana o a qui li venia una desgràcia “alguna
cosa havia fet perquè Déu ho permetés”. Déu era just i no podia permetre que un just fos maltractat per la vida. Només faltava
això! Com diuen en castellà: “pobre y apaleado”.

Com que aquells als quals Pilat havia fet matar eren galileus, ves a saber quina vida portaven!! Ja se sabia que els galileus,
només pel fet de ser-ho, eren sospitosos de ser pecadors, molt més que no pas els jueus.

Jesús els va dir (Jesús ens diu): Deixeu-vos d’històries. Mai va admetre el pensament únic. Mirava a les persones (ens mira) de
forma nova i transformadora. Aquestes històries l’irritaven. Ell sabia com era el Pare i amb quin amor, paciència, respecte i
bondat “treballa” movent, inspirant  i perdonant. Sabia molt bé, i poc temps després ho va comprovar per experiència, que Pilat
era un cregut, un cruel i un trepa. I la causa d’aquelles morts no eren els pecats de la gent, sinó, la maldat del governador.    

Jesús clama pel canvi de vida. Clama perquè la figuera doni fruits de justícia i santedat. N’està ben tip d’aparences sense fruit.
Sap que el Pare espera la nostra conversió. Ens diu: "ja veus com van les coses, ara en el segle XXI, per què, doncs, no fas tu
un canvi, per què no prens una decisió, per què no et deixes portar del teu bon cor? Si ho fas, t’ajudaré, i el canvi haurà ja
començat en tu. La figuera iniciarà un camí fructuós. Tu, i tu, i tu..... sou molts".

Jesús Renau sj.

Evangeli : Lluc 13, 1-9.
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